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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: 2023. május 17. napján (szerdán) 17 óra 30 perckor a Városháza tárgyalójában (9241 

Jánossomorja, Szabadság utca 39.) megtartott közmeghallgatásról. 

 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint (1. melléklet)  

 

 

Lőrincz György: Köszöntötte a megjelenteket Jánossomorja Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének éves közmeghallgatásán. Megállapította, hogy a képviselő-testületi 

határozatképes. Maglódi Zsolt, Molnár Gábor képviselők nincsenek jelen, aki 

távolmaradásukat előzetesen bejelentették. Megállapította továbbá, hogy a lakosság részéről 

egy fő jelent meg. Ismertette a képviselő-testületi ülés napirendjét a meghívónak megfelelően. 

A meghívót előzetesen kiküldtük és meghirdettük a kommunikációs felületeken. 

 

Egyéb módosító indítvány, kiegészítés nem hangzott el. 

 

Lőrincz György: Szavazásra tette fel a napirend elfogadását. 

A képviselő-testület egyhangú, 7 igen szavazattal következő határozatot hozta: 

Jánossomorja Város Önkormányzata Képviselő-testületének 74/2023. (V.17.) Kt. 

határozata 

Jánossomorja Város Önkormányzata Képviselő-testülete a következő napirendet fogadta el: 

1./ Beszámoló az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

2./ Közérdekű kérdések, lakossági hozzászólások 

 

Felelős: Lőrincz György polgármester 

Határidő: azonnal 

 

1./ Beszámoló az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

Lőrincz György: Elmondta, hogy 1./ napirendi pont a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról 

szóló beszámoló. Azért is szerencsés, hogy ilyenkor van a közmeghallgatás, mert épp a 

közmeghallgatást megelőző képviselő-testületi ülésen készítettük el a város zárszámadását, a 

2022. évi gazdálkodásról szóló beszámolót, tehát itt már pontos adatokkal tudunk szolgálni a 

közvélemény felé. Az első dián a 2022. évi kiadási és bevételi főösszeg szerepel, mely 3 

milliárd 525 millió Ft volt. A bevételek alakulását a következő kördiagrammon láthatjuk. Jól 

látszik, hogy a bevételek között a két legnagyobb tétel a közhatalmi bevételek (adók) 33%, 

illetve az államháztartáson belülről érkező önkormányzati támogatások (állami támogatások). 

Az adók 33%-ot, az államháztartáson belülről érkező támogatások 26%-ot tesznek ki, ez a kettő 

határozza meg az önkormányzati gazdálkodás bevételi oldalát. A következő dián részletezve 

van, hogy az állami támogatások 566 millió Ft-ot, az előző évi pénzmaradvány igénybevétele 

931 millió Ft-ot, közhatalmi bevételek 1 milliárd 153 millió Ft-ot tettek ki, melyből a 

legnagyobb tétel a helyi iparűzési adó volt. Elmondta továbbá, hogy az iparűzési adó 997 millió 

Ft, az építményadó 148 millió Ft, a magánszemélyek kommunális adója: 6,5 millió Ft, egyéb 
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közhatalmi bevételek: 1,5 millió Ft volt. A kiadási kördiagramm azt mutatja, hogy a bevételeket 

mire költötte el az önkormányzat. Látszik, hogy a kiadások 74,70%-át a működési költségvetési 

kiadások teszik ki. Ahhoz, hogy az önkormányzat és intézményei működjenek a kiadások 

74,70%-át erre fordítjuk. Elmondta, hogy a következő dián látható, hogy mi tartozik a működési 

és felhalmozási kiadások közé. A működési kiadások közé tartozik a dologi kiadások (közüzemi 

díjak, temető, ügyelet, parkosítás), ellátottak pénzbeli juttatásai, működési célok támogatások 

államháztartáson belülre (pl. Kistérségi Egyesített Szociális Intézménynek nyújtott támogatás 

stb.). Az önkormányzat támogatást nyújt a Kistérségi Egyesített Szociális Intézménynek is, 

hiszen a szociális feladatokat társulási formában látjuk el. Az Aranykapu Óvodát is 

intézményfenntartó társulásban működtetjük. A Karolina Kórház és Rendelőintézettel kötött 

megállapodás alapján az egészségházban működik a gyógymasszázs, fizikóterápia. Elmondta 

továbbá, hogy a civil szervezetek támogatása 43 millió Ft tettek ki a tavalyi évben. A második 

nagy tétel a felhalmozási költségvetési kiadások, melyek az önkormányzati felújításokat, 

beruházásokat jelentik, mely mintegy 440 millió Ft-ot tesz ki. A beruházások, felújítások közül 

kíván néhányat kiemelni, hogy mik valósultak meg 2022-ben Jánossomorján. A közvilágítás 

kiépítésre, bővítésre került sor elsősorban az új utcákban, újonnan kialakított köztereken, 

közterületeken. Például a Kereszt utca elején és a bringapályához kapcsolódóan építettünk ki 

új közvilágítási lámpatesteket. Másik jelentős beruházása az önkormányzatnak az utakhoz 

kapcsolódik. 2022-ben összesen 135 millió Ft-ot költöttünk erre, melyben van állami 

támogatás, pályázati és saját forrás is. Öt új út építésére, illetve két út felújítására került sor a 

tavalyi évben. A dián olvasható, hogy mely utcákban történtek ezek az építések, felújítások. 

Másik nagy infrastrukturális terület a járdák felújítása, építése. Itt összesen 71 millió Ft-ot 

költöttünk erre, 9 utcában, 1500 méteren történt beavatkozás. A dián látható egy-két kép erről. 

Megjegyezte, hogy több mint 50 km járda van Jánossomorján, ezeknek a karbantartása jelentős 

feladatot ró az önkormányzatra, de ugyanez vonatkozik az utakra is. Az önkormányzati 

bérlakások felújítására tavaly 22 millió Ft-ot fordítottunk, melyből egyik legnagyobb, talán 

leglátványosabb a Városháza melletti, Szabadság utca 37. számú önkormányzati ingatlan 

homlokzatának felújítása. Megjegyezte, hogy korabeli tervrajzok, fotók alapján az eredetivel 

közel megegyező állapotot állítottuk vissza. A lábazata napokban készül el, majd folytatódik a 

belső felújításokkal. Végéhez érkezett a fiatalok lakóházának korszerűsítése is, ez is több 

ütemben zajlott, nem csak szépészeti, hanem energetikai korszerűsítési munkálatok is zajlottak 

mind a négy lakásnál. Ennek eredményeként korszerű, alacsony rezsi költségű lakásokat 

kapnak, azok a fiatalok, akik pályáznak. A Jánossomorja Bringapark az ország egyik 

legnagyobb pumpapályája, melynek mintegy 220 m a vonalvezetése. A bringapálya kialakítása 

összesen 35 millió Ft-ba került, melynek felét pályázati pénzből finanszíroztuk. A cél az, hogy 

a „Lókertnek” nevezett terület, komplex ifjúsági parkká alakuljon majd a későbbiekben. A 

2023-as tervek között szerepel egy újabb attrakció megvalósítása a területen. Minden évben 

kiemelten figyelünk a tulajdonunkban lévő intézmények felújítására is. Az iskolák fenntartását, 

működtetését már nem mi, hanem a Győri Tankerületi Központ végzi. Az épület tulajdonjoga 

továbbra is az önkormányzaté, ezért számunkra is fontos, hogy milyen környezetben tanulnak 

a gyermekek, megfelelő módon karban legyenek tartva ezek az épületek. Hozzátette, hogy jó 

az együttműködés a Tankerületi Központtal, ők is hozzájárulnak a felújítási munkákhoz. A 

tavalyi évben a Központi Iskola vizesblokkja, illetve a Klafszky tagiskola melléképülete újult 

meg. A játszótér felújítási program is egy több éve meglévő program, melyre tavalyi évben 15 

millió Ft-ot fordítottunk. Minden közterületi és intézményi játszótér megújult, már csak új 

eszközök kihelyezéséről lehet szó. Az eszközök tanúsítvánnyal rendelkeznek, folyamatosan 

felülvizsgáljuk őket, tehát biztonságok az eszközök a közterületeken. A tanuszodában is történt 

egy felújítás, bővítés. A régi infraszuna megújult, egy teljesen új finn szauna került kialakításra. 

Ajánlotta, hogy használja ki a lakosság. 2022-ben zajlott a VÜMESZ telephely fejlesztés első 

üteme. Látható a fotón keresztül, hogy mi a terv a hulladékudvar melletti területen. Első 
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ütemben a tervezési munka, illetve a belső utak kialakítása zajlott. Innen szeretnénk folytatni a 

különböző raktározási részek, egyéb kiszolgáló létesítmények kialakítását. Elmondta továbbá, 

hogy erre a területre költözne ki több ütemben a városüzemeltetés a városháza udvarából. A 

tavalyi évben a gépbeszerzésre is tudtunk 28 millió Ft-ot fordítani, melyből egy traktort és 

ágvágó adaptert is vásároltunk. Emlékeztetett, hogy 94 kilométer külterületi útja van az 

önkormányzatnak, javarészt mellette elterülő erdősávokkal. Sok esetben balesetveszély 

elhárítása miatt be kell avatkoznunk az erdősávoknál, ezért van szükség erre az eszközre. 

Kiemelte, hogy a központi óvodában a vizesblokk újult meg teljesen. Ennek eredményeként 

egy korszerű vizesblokk alakult ki az óvodában. A Kék Bagoly Bölcsődében lezárult egy 

többéves folyamat, az új csoportszoba kialakítása és a bölcsőde korszerűsítése. Látható, hogy a 

teljes beruházás 110 millió Ft-ot tett ki, melyből 70 millió Ft-ot nyertünk pályázati támogatást. 

2022-re eső része már csak 2,4 millió Ft volt és ekkor volt az ünnepélyes átadása a 

létesítmények, erről látható néhány fotó. A Sós Antal Közösségi Házban is szintén több éve 

zajló felújítás folytatódott, a tavalyi évben az aljzat és színpad újult meg. Van, ami nem 

elsősorban pénzügyileg jelentős fejlesztős, hanem szemléletbeli, és a képviselő-testület 

hozzáállását tükrözi. A fenntarthatóság és környezetvédelem területen is tettünk apró lépéseket 

együttműködésben a helyi civilekkel, Zöld Jánossomorja csoporttal, például szelektív kukák 

helyeztünk ki az intézményekbe, központi terekre, megvalósult a használt izzók gyűjtése is 

együttműködésben az egyik helyi boltos vállalkozással. Ide sorolhatjuk a 900 facsemetét is, 

melyet a civilekkel, városüzemeltetéssel közösen ültettük el. Ez az év azért volt rekordév, mert 

az északi részre egy szélvédő erdősáv került ültetésre. Emlékeztetett, hogy a Zöld Jánossomorja 

programot a város fogadta el. A dián több fotó látható a programokról, melyet az önkormányzat 

és a Zöld Jánossomorja csoport közösen valósított meg az elmúlt évben. Reméli, hogy ez a jó 

együttműködés a továbbiakban is folytatódik. Az önkormányzat továbbra is nyitott erre. A 

virágosítási program talán a leglátványosabb program, tavaly 9000 tő virágot ültettünk 

közterületre. Megvalósítottuk a Virágosítsuk Együtt Jánossomorja programot. Az előzetes 

jelentkezések alapján idén többen jelentkeztek, mint tavaly, így egyre nagyobb a népszerűsége 

a programnak. A szép közterületért díjat a városi tökfesztivál keretében adjuk át. Tehát nem 

egy nagy anyagi igényű program, de nagyon jó lehetőség, hogy közösen a lakossággal, civil 

szervezetekkel szépítsük együtt városunkat. Sor került továbbá a külterületi utak felújítására a 

gazdákkal közösen. Új lendületet kapott azzal a külterületi utak felújítása, hogy újjá alakult a 

Moson Térsége Gazdakör, fiatal, új vezetése lett. Ennek köszönhetően az idei évben közel 20 

helyi gazda vett részt a külterületi utak felújításában, karbantartásában. Az energiahatékonysági 

intézkedéseket az energiaválság kényszerítette ki nem csak az önkormányzatoknál, a 

magánszemélyeknél, vállalatoknál is. Mi is megalkottuk ezeket az intézkedéseket három 

lépcsőben kívánunk megvalósítani. A dián olvasható, hogy hol lehet ennek utána olvasni. Az 

intézményeknél ezen rövid időszak alatt jelentős energia megtakarításokat értünk el. Ezeket az 

energiahatékonysági intézkedéseket, felújításokat szeretnénk a jövőben is folytatni, valami 

anyagi forrást, valami csupán szemléletformálást igényel. Újraindult a helyi ifjúsági élet. 

Vannak fiatalok, akik szeretnék a korábbi ifjúsági klub hagyományait folytatni, ezt is támogatja 

az önkormányzat. A kisgyermekes családokat is támogatja az önkormányzat, félévente 

ünnepséget tartunk az újszülötteknek és szüleiknek. 100.000 Ft-os babakötvénnyel támogatjuk 

továbbá az újszülötteket és családjukat. Kiemelten figyelünk a két városközponttól távolabb 

eső településrészre, Hanságligetre és Újtanyára is. Hanságliget vonatkozásában is elmondható, 

hogy elindult egy helyi közösségi élet, melyet az önkormányzat anyagiakkal, eszközökkel 

támogat. Számtalan rendezvényünk van melyre a helyiek mellett más környékbeli 

településekről is eljöhetnek. A dián látható pár fotó a tavalyi rendezvényekről. Úgy gondolja, 

hogy elég színes volt a tavalyi kínálat is, mely elmondható az idei évről is. Elmondta, hogy egy-

két mondatot kíván mondani a 2023-as évről is. Látni, hogy a költségvetés főösszege, valamivel 

alacsonyabb, mint a tavalyi évben. Ennek oka, hogy a TOP Plusz pályázatokra adott előlegek 
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nagy része a tavalyi évben megérkezett, a kisebb része érkezett ebben az évben. A TOP Plusz 

pályázatok 2023 és a 2024 évre vonatkoznak, melyről néhány szót szólok. 2024 év végéig kell 

ezeket megvalósítanunk. A pályázatok között szerepel egy energetikai felújítás a Városházán, 

az Élhető város pályázatban több projekt is van. Az Élhető város pályázatban szerepel a 

Millenniumi park felújítása, a sportcsarnok melletti parkoló-bővítés, a városháza pince 

közösségi színtérré alakítása, egy szentpéteri közösségi ház kialakítása, bringapálya mellett 

gördeszkapálya kialakítása, a csapadékvíz-elvezetés megoldása a Béke utcában. Ezek lesznek 

az elkövetkezendő bő másfél év feladatai. Jelenleg a közbeszerzési eljárás előkészítésénél 

tartunk. Reméljük, hogy tarthatóak az ütemtervek, és beruházási költségek. Az önkormányzat 

már 50 millió Ft plusz forrást elkülönített az esetleges áremelkedések miatt. Emlékezetetett, 

hogy a pályázatokat 2021-ben terveztük meg, 2022-ben bírálták el, 2023-2024-ben kell 

megvalósítanunk. Mindenki érzi akár a saját háztartásában is, hogy milyen áremelkedések 

voltak az elmúlt időszakban, ez érinti az önkormányzatnál a felújításokat, beruházásokat is. A 

pályázatok mellett vannak egyéb más, saját költségvetésből finanszírozott beruházások, 

felújítások is. Kiemelte a felújítások közül az útfelújítást, melynek nagy része TOP Plusz 

pályázatból valósul meg. Elmondta továbbá, hogy a gyalogjárda felújítására valamennyivel 

kevesebbet tudunk fordítani a növekvő energiaköltségek miatt. Saját forrásból szeretnénk 

folytatni a bérlakás, iskola, óvoda felújítását folytatni. A művelődési mázban már meg is 

valósult a geotermikus fűtés korszerűsítése. Folytatódik a Sós Antal Közösségi Ház felújítása 

is, teljesen új burkolatot kap a nagyterem.  

 

2./ Közérdekű kérdések, lakossági hozzászólások 

Lőrincz György: Elmondta, hogy a 2./ napirendi pont a közérdekű kérdések, lakossági 

hozzászólások. Megkérdezte, hogy van-e közérdekű kérdés, lakossági hozzászólás. 

Közérdekű kérdések, lakossági hozzászólások nem hangzottak el. 

Lőrincz György: Megköszönte a jelenlévőknek, hogy részt vettek a közmeghallgatáson. 

Elmondta, hogy az önkormányzati törvényben ránk rótt kötelező feladat az évi egy 

közmeghallgatás megtartása, de önkormányzatunk emellett számtalan más online, és személyes 

lehetőséget is kínálunk arra, hogy a lakosság elmondhassa a véleményét. Elmondta továbbá, 

hogy sokan élnek ezekkel a lehetőségekkel. Véleménye szerint ez is közrejátszik abban, hogy 

a közmeghallgatáson nem túl nagy számú a lakossági részvétel, illetve hozzászólás.  

Lőrincz György polgármester a közmeghallgatást 18 órakor bezárta. 

 

K.m.f. 

 

Lőrincz György 

 

dr. Péntek Tímea 

polgármester jegyző 

 

 


